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Мілінкевіч наведаў пікет у 
падтрымку Берніковіча ў 
Глыбокім 

У першай палове дня 
экс-кандыдат на прэзыдэн-
та Аляксандар Мілінкевіч 
наведаў пікет апазыцый-
нага актывіста Яраслава 
Берніковіча ў Глыбокім.

А.Мілінкевіч раздаваў 
улёткі і каляндарыкі раз-
ам з камандай спадара 
Берніковіча, бо ён таксама 
ўваходзіць у ініцыятыўную 
групу дэмакратычнага вы-
лучэнца. Пікет праходзіў 
на глыбоцкім кірмашы – у 
самым людным месцы рай-
цэнтру. 

Людзі ў Глыбокім добра 
ведаюць сябра Партыі БНФ 
Яраслава Берніковіча, які 

балятуецца па Глыбоцкай 
выбарчай акрузе №22, таму 
яны ахвотна адгукаліся на 
прапанову ўзяць агітацыйную 

ўлётку або каляндарык з 
партрэтам кандыдата. Шмат 
хто зь мінакоў пазнаваў і 
Аляксандра Мілінкевіча ды 
спыняўся, каб паразмаўляць 
зь вядомым палітыкам.

За пікетоўцамі ўважліва 
с а ч ы л і  м я с ц о в ы я 
супрацоўнікі міліцыі, ад а 
або ягоных аднадумцаў не 
выстаўлялі. 

Увечары Аляксандар 
Мілінкевіч выкіраваўся ў 
Шаркоўшчыну, дзе ў яго 
заплянавана сустрэча з 
м я с цо в ы м і  ж ы ха р а м і : 
ё н  м я р к у е  н а в е д а ц ь 
агітацыйны сход з удзелам 
незалежнага кандыдата 
Уладзімера нак прэтэнзій 
да кандыдатБароўкі, які 
балятуецца па Пастаўскай 
выбарчай акрузе №29.



2 ЭКАНОМІКА

Выбор площадки под стро-
ительство белорусской АЭС 
напоминает игру в наперстки 
с той лишь разницей, что бе-
лорусские власти сами не 
знают под каким из трех на-
перстков скрывается шарик. 
Краснополянская – лучше 
всего, трубило Минэнерго 
и НАН Беларуси год на-
зад. Нет, Кукшиновская еще 
лучше, звучала еще одна 
версия. На обеих площадках 
нет запрещающих факто-
ров, утверждали чиновники, 
но надо срочно доразведать 
Островецкую.

Как уже сообщалось, ис-
следования показали, что 
Краснополянская и Кук-
шиновская площадки не 
совсем подходят для строи-
тельства АЭС. Но допустим, 
что обнаруженные меловые 
отложения не являются по-
мехой, хотя источники в Бел-
геологии думают иначе. Все 
равно – строить на Красно-
полянской площадке нельзя. 
В зону наблюдения (повы-
шенный радиационный фон) 
попадет не одна сотня тысяч 

белорусов, проживающих в 
том районе. Да и отселять 
придется не один десяток 
тысяч. И с водой есть про-
блема – ее там просто нет, 
а потому придется строить 
искусственное озеро, что не 
одну копейку стоит.

В районе Кукшиновской 
площадки численность не-
велика и практически отсе-
лять никого не придется, но 
зато в зону наблюдения по-
падают экспериментальные 
поля Горецкой сельхозака-
демии. Построй там АЭС, 
многолетние эксперименты 
просто «завянут».

В итоге белорусские вла-
сти отдали предпочтение 
Островецкой площадке, не-
смотря на то, что она нахо-
дится в области возможного 
землетрясения. Зато, на 
этой площадке вода – рукой 
подать.

Однако, на этой растре-
сканной плите построена Иг-
налинская АЭС. Пока стоит, 
не провалилась.

«Промежуточное заключе-
ние госкомиссии по выбору 

площадки для строитель-
ства АЭС - Островецкая. 
Неспроста Михадюк отме-
тил, что после ввода АЭС 
в эксплуатацию, избыточ-
ные мощности белорусской 
энергосистемы будут на-
правлены на внешние рынки 
сбыта. И Островецкая пло-
щадка совсем рядом с этими 
рынками – Польша и Литва 
буквально за «ближайшим 
лесом»…

Не газ, так нефть, не 
нефть, так электроэнергия 
– белорусские чиновники 
постоянно решают вопрос 
экспорта энергоносителей. 
Глобальная проблема, что 
тут скажешь… Может пото-
му и времени не остается на 
остальную экономику?

По словам Михадюка, до 
конца года правительство 
окончательно определится 
с выбором площадки. Од-
нако в запасе есть два с 
половиной месяца. Что-то 
подсказывает, что за это 
время белорусские чиновни-
ки сыграют не одну партию 
в наперстки.

Выбор пал на Островецкую 
площадку из-за близости 
внешних рынков?  
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Выбары ў рэгіёне адбыліся - 
перамаглі кандыдаты ўлады 

Вынікі галасаваньня на 
большасьці ўчасткаў былі 
вядомыя ўжо мінулай ноч-
чу. Ніводнага апазыцыяне-
ра ў Палату прадстаўнікоў 
не прапусьцілі. Паводле 

папярэдніх лічбаў, у Глыбокім 
перамог Уладзімір Андрэй-
чанка, старшыня Віцебскага 
аблвыканкаму. За яго прага-
ласавала 85,8% выбарцаў. 
За Яраслава Берніковіча, 
прадстаўніка Аб'яднаных дэ-

макратычных сілаў - 5,4%.
П а д о б н а я  к а р ц і н а 

назіраецца па ўсёй краіне. 
У сярэднім кандыдату ўлады 
пішуць каля 70%. У Паставах 
чакана перамог старшыня 
мясцовага выканкама Эду-
ард Казура. Як лічуць нашыя 
карэспандэнты, нягледзячы 
на масавыя парушэньні, на 
Пастаўшчыне ён быў папу-
лярным кіраўніком і апазы-
цыйны кандыдат Уладзімер 
Бароўка ня меў шанцаў на 
перамогу. 

На Мёршчыне Віктар 
Шульга (кандыдат ад АГП) 
прайграў Уладзімеру Скава-
родцы, які ўжо быў дэпута-
там мінулага скліканьня. 

На Мядзельшчыне і Астра-
веччыне выбары адбыліся, 
нягледзячы на тое, што былі 
безальтэрнатыўнымі. 

Иоанн Павел II увековечен в 
Миорах   

Памятник Папе Римскому 
Иоанну Павлу II, установ-
ленный в Миорах, 2 сен-

тября был торжественно 
освящен епископом Витеб-
ской диацезии Владисла-
вом Блином. Церемония 
собрала многих привержен-
цев католического веро-
исповедания, также здесь 
присутствовали священни-
ки православной и греко-
католической церквей,  пред-
ставители местной власти, 
а также многочисленные 
верующие. Ведь Бог для 

всех один, и не важно, в ка-
кой храм мы ходим, и каким 
именем нарекаем святыню. 
Монумент Папе Римскому 
установлен возле костела 
Вознесения Девы Марии.
В его открытии приняли 
участие не только бело-
русские верующие, а и 
около сотни польских пи-
лигримов Международно-
го Катынского моторейда.
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“Прадам дом у Парыжы. 
Тэлефанаваць на нумар…”,– 
такая абвестка пару тыдняў 
таму паступіла на старонкі 
газэты “Вольнае Глыбокае”. 
Усе, хто прачытаў гэтыя 
радкі – расквітнеў у шырокай 
ўсьмешцы. Насамрэч, Парыж 
– вёска Пастаўскага раёна. 
Сюды часта прыязджаюць 
экскурсанты. Прыязджаюць 
не дзеля таго, каб пагляд-
зець тутэйшую славутасьць 
“копію” Эйфелевай вежы, 
што вырабленая глыбоцкімі 
электрыкамі з мачты высо-
кавольтнай апоры, а толькі 
сфатаграфавацца на тле 
прыдарожнай шыльды з 
назовам “ПАРЫЖ”. І едуць 

«Прадам дом у Парыжы»
каватар – уласнасьць там-
тэйшага ПМК меліяратараў! 
– удакладняе кіроўца.

Аднак, потым Парыжа 
не стала. У барацьбе з 
буржуазнымі найменнямі яе 
замянілі на Навадруцк – па 
назве тамтэйшай чыгунач-
най станцыі.

Мясцовы краязнаўца Але-
на Васілеўская тры гады 
зьбірала подпісы і, усё ж, 
дамаглася свайго. Ужо два 
гады як Навадруцк ізноў за-
вецца Парыжам.

С я р о д  б е з ь л і ч ы 
беларускамоўных прыдарож-
ных шыльдаў Пастаўшчыны, 
шыльда з назовам “Парыж” 
падалася дарожнікам за-
надта шляхотнай, каб яе 
напісаць на мове карэннага 
насельніцтва. Напісалі на 
“правільнай мове” – “Париж”. 
І тут дарэчы згадаць, што 
яшчэ пяць гадоў таму на 
ўсіх дарожных указальніках 
Пастаўшчыны пісалася 
“Вільня”. Цяпер толькі – 
“Вільнюс”.

Зрэшты, на Глыбоччыне, 
ужо даўно няма прыдарож-
ных шыльдаў на беларускай 
мове. Калі й знойдзеце, то 
толькі тое, што выпадкова 
засталося з шушкевічавых 
часоў.

Уладзімір Скрабатун, 
тэкст і фота.

далей: на Мосар, Глыбокае, 
Браслаў…

Дзесьці з тры дзесяткі гадоў 
таму ў Шаркоўшчынскім раё-
не міліцыянт-ДАІшнік спыніў 
на дарозе цягач да якога быў 
прычэплены трэйлер з экс-
каватарам. Кіроўца паказвае 
пуцявы ліст. Там напісана: 
“Перагон: Шаркоўшчына – 
Парыж”.

Зьдзіўленьне міліцыянта 
не мела межаў: “Няўжо ў 
Шаркоўшчыне не знайшлося 
лепшага экскаватара, каб 
цягнуць аж у сам Парыж (!) 
гэтую іржавую ламачыну?”

–  П а р ы ж  –  в ё с к а 
Пастаўскага раёна. Экс-

Глыбоцкі фальшываманетчык 
У глыбоцкую міліцыю 

з філіяла АСБ «Беларус-
банк»  паведамілі, што пры 
пераліку грашовай выручкі 
выяўленыя дзве купюры вар-
тасцю 100 і 50 тысяч рублёў 
з відавочнымі прыкметамі 
падробкі. 

Супрацоўн і к і  м іл іцы і 

высветлілі што фальшыўкі 
з б ы в а ў  м я с ц о в ы 
трыцацігадовы жыхар. Пры 
ператрусе ў затрымана-
га знайшлі капіявальна-
памнажальную і кампутарную 
тэхніку, дзве арыгінальныя 
купюры вартасцю 100 і 50 
тысяч рублёў і дзве падро-

бленыя купюры вартасцю 
па 100 тысяч рублёў. Завед-
зеная крымінальная справа 
па частцы 1 артыкулу 221 
(«Выраб, захоўванне альбо 
збыт падробленых грошай 
або каштоўных папер») УК 
Беларусі, паведамляе УУС.
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Глыбоцкі БРСМ гуляе ў 
фашыстаў 

Вясёлая гэта арганізацыя 
– бээрсээм. Чаго толькі не 
выдумляюць. Тут і конкур-
сы прыгажосьці, нават для 
хлапцоў. Тут і скачкі з пара-
шутам ды капаньне чужых 
агародаў. Два разы на год 
– дэманстрацыі зь песьнямі 
ды пляскамі. Не сядзіцца 
ім на месцы. Ды ўвесь час 
не сходзяць актывісты са 
старонак глыбоцкай раёнкі. 
“Чым бы яшчэ зьдзьівіць 
ды пацешыць глыбачан?” – 
думалі недзе ў кабінэтах ды 
клюбах творцы іхных ідэй. І 

дадумаліся. А што калі мы 
пераапранемся ў эсэсаўцаў 
і сфатаграфуемся для 
“раёнкі” – то гэта будзе ў 
гонар юбілею камсамола 
ды 65 угодкаў вызваленьня 
Беларусі. Нічога, што ніхто 
з нас камсамольцам ня быў. 

Раз трэба ў гонар камсамо-
ла – то апранём і свастыку, 
бо падобнай на нямецкую 
формы ўсё-роўна ў нас 
няма, а трэба ж у фашыстаў 
п е р а а п р а н у ц ц а …
І пераапрануліся і 
сфатаграфаваліся. Гэта 
ў іх фотаконкурс такі. Ба-
чым хлопца і дзяўчыну, 
якія павязалі свастыку і 
чытаем у подпісу, што гэта 
пярвічная арганізацыя Глы-
боцкага МКК дадумалася. А 
ці вядома вам, спадарства, 
што публічнае выкарыстан-
не свастыкі забаронена ў 
краінах Эўразьвязу? Так, 
гэта пастановачнае фота. 
Але ці тую цікаўнасьць такія 
пастаноўкі выклікаюць ў ма-
ладых чытачоў “раёнкі”? А 
як адрэагуюць тыя бабулі і 
дзядулі, для каторых падоб-
ныя сымбалі – гэта боль, па-
куты і сьмерць. Ці не пады-
грае гэтая фотасэсыя тым 
малалеткам-скінхэдам, якія 
малююць свастыкі па сьце-
нах? Ці не спытаюць яны: 
Калі ў раёнцы друкуюць 
– чаму нам нельга? Што 
выхоўваем, спадарства? 
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В Орше недавно поя-
вилась новая свадебная 
традиция: каждая невеста 
после регистрации брака 
может примерить туфель-
ку Золушки. Возле здания 
городского ЗАГСа к респу-
бликанскому фестивалю-
ярмарке «Дажынкі» в конце 
сентября установили скуль-
птурную композицию из 
металла – кресло-трон, 
украшенный обручальным 
кольцом, завитушками и гер-
бом Орши. На спинке кресла 
сидит Купидон со стрелами. 
Присев на кресло, любая 
девушка может примерить 

Оршанские невесты 
примеряют туфельку Золушки 

У ЗАГС на … брычцы

Сведкамі нечаканай, але 
прыгожай і арыгінальнай 
вясельнай цырымоніі сталі 
нядаўна многія жыхары 
Шаркоўшчыны і яе ваколіц. 
З вёскі Глісцёнкі, размешча-
най усяго ў 10 км ад райцэн-
тра, прыехалі ў райаддзел 

ЗАГС рэгістрыраваць свой 
шлюб маладыя не на звы-
клых цяпер легкавушках, а 
на трох упрыгожаных кон-
ных павозках. Такі сюрпрыз 
падрыхтавалі яе жыхары 
Часлава і Канстанцін Ясінскія 
сваёй самай малодшай, 

восьмай па ліку дачцэ Алё-
не. Яна апошняя ў гэтай 
дружнай сям’і выходзіла 
замуж за каханага хлоп-
ца з Расіі. Бацькі маладой 
некалі самі такім чынам 
ездзілі ў маладосці на ко-
нях па свой шлюб. Цэлы 
месяц пайшоў на тое, каб 
занава адрэстаўрыраваць, 
прыгожа памаляваць і 
аздобіць калёсную брычку 
і яшчэ два конныя экіпажы. 
І як даўней, гэты прыго-
жы рытуал суправаджаўся 
мелодыямі старадаўніх 
званочкаў-шумёлаў, якія 
знайшліся. А з коньмі ў мяс-
цовым СВК “Даватарскі” на 
шчасце няма зараз праблем, 
як у некаторых іншых гаспа-
дарках краю. Магчыма, такія 
вясельныя брычкі ўвойдуць 
у цёплы час года ў моду і ў 
іншых маладых пар.

Ч. Якубовіч

изящную туфельку, которая 
стоит рядом.Как рассказали 
в отделе ЗАГС Оршанского 
горисполкома, многие с удо-
вольствием соглашаются по-
бывать в образе сказочной 
героини. Причем туфельку 
примеряют не только неве-
сты, но и другие девушки – в 
этом красивом уголке города 
любит гулять молодежь. У 
оршанских молодоженов 
есть также традиция воз-
ложения цветов к памятнику 
легендарной «Катюше». А 
еще свадебные кортежи три 
раза переезжают мост через 
Днепр.
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Что за праздник первое 
сентября? Большинство 
ответило бы: «Первое сен-
тября – это День знаний!». 
И, в принципе, они правы. 
Однако вряд ли современ-
ный мир донес бы до нас 
значимость даты, если бы 
не события, связанные с её 
историей. Так что праздно-
вали и празднуют первого 
сентября?

Первое сентября – празд-
ник Новолетия.

В 325 году на первом Все-
ленском соборе было приня-
то решение начинать Новый 
год 1 сентября. Эту тради-
цию переняли и на Руси: 
впервые стали праздновать 
первое сентября как нача-
ло Нового года в 1492 году 
по указу Ивана III, который 
перенес Новый год с перво-
го марта на осень. Царь на-
кануне являлся в Кремль, 
где любой мог в этот день 
искать у него правды. 

С 1492 года Новолетие 
на Руси стали отмечать как 
церковно-государственный 
праздник. Главное торже-
ство совершалось в Москве 

на Соборной площади Крем-
ля. В этот праздник было 
принято представлять на-
роду наследника престола, 
когда он достигал совершен-
нолетия (14 лет). Будущий 
князь выступал с помоста с 
публичной речью. Именно 
так 1 сентября 1598 года 
на царство венчался Борис 
Годунов.

Однако в 1699 году эта 
традиция изменилась, по-
скольку Петр I издал указ от-
мечать Новый год 1 января 
(как в Европе). Таким обра-
зом, 1699 год продолжался 
ровно 4 месяца: с 1 сентя-
бря по 31 декабря. И все-
таки русская православная 
церковь продолжает отме-
чать Новолетие 1 сентября 
(по старому стилю).

Первое сентября – день 
преподобного Симеона 
Столпника.

Старинный новый год еще 
называли Семен-день, по-
тому что по церковному 
календарю 1 сентября при-
ходится на день преподоб-
ного Симеона Столпника. 
В этот день было принято 

Что празднуют первого 
сентября?

устанавливать в домах и на 
торговых площадях деревца 
(например, калину, сосну, 
рябину и т.п.), которые за-
тем украшались лентами, 
бусами, свечами. 

В Киеве 1 сентября празд-
новали на Житном рынке и в 
цеховых домах на Подоле. В 
первом случае его отмечали 
рыночные торговки, которые 
к этому дню собирали деньги 
на керосин для заправки ба-
зарных фонарей (начинал-
ся осенний осветительный 
сезон). Тогда же начинал-
ся и их женский праздник, 
называемый «женитьбой 
Семена» или «праздником 
Свечки». Мужчины отмечали 
его в ремесленных цехах, 
где в этот день начинали 
работать при искусственном 
освещении. Они проводи-
ли и своеобразный обряд 
причащения: мальчикам-
подросткам предлагали вы-
пить чарку водки, и с этого 
дня они входили в мужское 
общество. 

Первое сентября – День 
знаний.

Официально данный 
праздник был утвержден 
Верховным Советом СССР 
1 сентября 1984 года как 
Всесоюзный день знаний. 
Сейчас это уже всемирный 
праздник, поскольку именно 
школа как один из главных 
социальных институтов, 
объединяющий детей в про-
шлом и взрослых в буду-
щем, собирает в этот день 
практически всё население 
планеты. День знаний зна-
менует начало нового учеб-
ного года.
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Адрас для допісаў:

211800 Глыбокае, а/с №2

e-mail: barmica@tut.by

http://www.belarda.org

Наклад:  299 паасобнікаў

Распаўсюджваецца бясплатна на правох 
унутранай  дакументацыі  грамадскіх арганізацый,  
якія спрычыніліся  ды  выдання бюлетэня.
Пад час укладання захоўваецца мова і правапіс 
арыгіналу.
Надрукавана  на  абсталяванні  сяброў

ЗДАРОЎЕ

Простой школьный доктор 
одной из витебских школ 
решил совершить револю-
цию в сфере воспитания 
подрастающего поколения. 
Врач Игорь Постнов стал 
добровольно проводить в 
городских газетах антиал-
когольную агитацию. Он не 

только размещает в СМИ 
социальную рекламу, при-
зывающую распрощаться 
с пивной привычкой, а и 
занимается выкупом за соб-
ственные средства реклам-
ной площади в газетах для 
своих благих целей. Свое 
поведение школьный док-
тор объяснил тем, что его 
реально волнует проблема 
детского и подросткового 
алкоголизма. Сегодня каж-
дый среднестатистический 
школьник считает, что выйти 
на улицу без баночки или 
бутылочки слабоалкоголь-
ной радости – «не пантово». 
Изучая рекламные ролики, 
Игорь Постнов усмотрел тот 
факт, что во многих из них 
нарушен закон «О рекламе». 

Об этом он не преминул со-
общить в Министерство тор-
говли - орган госуправления, 
осуществляющий контроль 
за соблюдением в стране за-
конодательства о рекламе.

Сильные мира сего внем-
ли крику души заботливого 
доктора и направили трем 
производителям пива пред-
писания о недопущении на-
рушений законодательства 
в этой сфере. Нарушители 
наказаны, справедливость, 
можно сказать, восторже-
ствовала, но повлияет ли 
это на мировосприятие и 
образ жизни тех самых под-
ростков, за здоровье кото-
рых так усердно борются 
заботливые взрослые – пока 
неизвестно.

 Скажите пиву – «Никогда!» 

 Эфирные масла 
Ароматерапия дает такие 

результаты, которые невоз-
можно получить никакими 
другими современными ле-
карственными средствами. 
Поэтому метод лечения 
эфирными маслами снова 
должен занять свое место, 
предназначенное ему при-
родой в жизни человека и 
временно отнятое у него 
химическими «миражами». 
Мы надеемся, что в третьем 
тысячелетии человек пой-
мет, что только в единении 
с природой его счастье, а 

если он заболел, то почти 
все, чем он страдает, может 
быть излечимо при помощи 
даров природы, неотъемле-
мой частью которой являют-
ся эфирные масла.

 Как видите, из всех масел 
можно выделить несколь-
ко «основных», которые с 
успехом лечат большинство 
заболеваний. К ним относят-
ся лаванда, роза, эвкалипт, 
лимон, розмарин, мята.

В 1 г эфирных масел со-
держится около 50 капель. 
При приеме внутрь эфирные 

масла часто добавляют к 
кофейной ложке меда, а 
затем разводят в половине 
стакана теплой воды. Этот 
способ пригоден для упо-
требления большинства 
эфирных масел.




